

មូលនិធិស្រាវជ្រាវនៃគំនិតផ្តួចផ្តើមអភិវឌ្ឍន៍វិស័យមនុស្សសាស្ត្រនិងវិទ្យាសាស្ត្រសង្គម អាចកើតមានឡើងទៅបាន ដោយសារតែជំនួយគាំទ្រដ៏សប្បុរសរបស់ប្រទេសស៊ុយអែត។ កម្មវិធីនៃមូលនិធិស្រាវជ្រាវនេះ គឺជាផ្នែកមួយនៃគម្រោងអន្តរជាតិដែលមានលក្ខណៈសហការថ្មីមួយដែលមានគោលដៅពង្រឹងលើកកម្ពស់សមត្ថភាពស្រាវជ្រាវរបស់បញ្ញវន្តនិងស្ថាប័នក្នុងស្រុក ជាពិសេសក្នុងតំបន់ដែលកំពុងមានជម្លោះ និងតំបន់ក្រោយពេលជម្លោះ ដោយជួយកាត់បន្ថយភាពងាយរងគ្រោះផ្នែកសង្គមនិងសេដ្ឋកិច្ច របស់ប្រទេសអាស៊ីខាងត្បូងនិងប្រទេសអាស៊ីអាគ្នេយ៍ តាមរយៈការស្រាវជ្រាវពាក់ព័ន្ធនឹងគោលនយោបាយ។

គម្រោងនេះ ផ្តោតទៅលើគ្រូឧទ្ទេសវ័យក្មេង និងស្យូតបញ្ចប់ការសិក្សា បញ្ញវន្តជាន់ខ្ពស់និងឯករាជ្យស្ត្រី និងជាពិសេស ក្រុមជនជាតិភាគតិច។ មូលនិធិស្រាវជ្រាវនៃគំនិតផ្តួចផ្តើមអភិវឌ្ឍន៍វិស័យមនុស្សសាស្ត្រនិងវិទ្យាសាស្ត្រសង្គម (CHSS) នឹងត្រូវផ្តល់ជូនគម្រោងស្រាវជ្រាវរយៈពេលខ្លី (រហូតដល់២ខែ) រយៈពេលមធ្យម (ចាប់ពី២ខែ រហូតដល់៦ខែ) និងរយៈពេលវែង (១២ខែ) ដែលអភិវឌ្ឍន៍វិស័យមនុស្សសាស្ត្រនិងវិទ្យាសាស្ត្រសង្គមនៅក្នុងតំបន់អាស៊ីខាងត្បូងនិងអាស៊ីអាគ្នេយ៍។

សមាគមសម្រាប់ការសិក្សាអាស៊ី សូមស្វាគមន៍ការដាក់ពាក្យសុំពីប្រទេសអាស៊ីអាគ្នេយ៍ ដែលមានប្រាក់ចំណូលទាបនិងប្រាក់ចំណូលមធ្យមកម្រិតទាប (ឧទាហរណ៍៖ កម្ពុជា សាធារណរដ្ឋប្រជាធិបតេយ្យឡាវ មីយ៉ាន់ម៉ា ទីម័រឡេស្ត ឥណ្ឌូនេស៊ី ហ្វីលីពីន ថៃ និងវៀតណាម) ព្រមទាំងប្រទេសដែលមានឧត្តមភាពសេដ្ឋកិច្ចទាប និងតំបន់នានានៅអាស៊ីខាងត្បូង (ឧទាហរណ៍៖ អាហ្វហ្កានីស្ថាន បង់ក្លាដែស ប៊ូតាន ប៉ាគីស្ថាន នេប៉ាល់ ស្រីលង្កា និងឥណ្ឌា)។ នៅពេលធ្វើការវាយតម្លៃលើសំណើមកពីប្រទេសឥណ្ឌូនេស៊ី ហ្វីលីពីន ថៃ វៀតណាម និងឥណ្ឌា គណៈកម្មការវាយតម្លៃ នឹងផ្តល់អាទិភាពជូនអ្នកដាក់ពាក្យសុំ មកពីតំបន់ និង/ឬស្ថាប័នដែលមានកង្វះខាតផ្នែកធនធាននិងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ។ ជាងនេះទៅទៀត យើងជំរុញលើកទឹកចិត្តឲ្យបង្កើតគម្រោងដែលមានលក្ខណៈសហការ ជាពិសេសគម្រោងនានាដែលភ្ជាប់ទំនាក់ទំនងជាដៃគូរវាងបញ្ញវន្តមកពីស្ថាប័នដែលខ្វះខាតធនធាន ជាមួយសហការីមកពីស្ថាប័នដែលអាចផ្តល់ធនធានច្រើនជាង និងមានហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធប្រសើរជាង ដើម្បីគាំទ្រកិច្ចការងាររបស់ពួកគេ។

អ្នកទទួលបានមូលនិធិស្រាវជ្រាវ (CHSS) នឹងត្រូវអញ្ជើញឲ្យដាក់ជូននូវសំណើសម្រាប់កិច្ចពិភាក្សាតុមូល នៅក្នុងសន្និសីទសមាគមសម្រាប់ការសិក្សាអាស៊ីនៅក្នុងទ្វីបអាស៊ី ដែលនៅក្នុងសន្និសីទនោះ ពួកគេមានឱកាសចែករំលែកលទ្ធផលនៃគម្រោងស្រាវជ្រាវរបស់ពួកគេ ចូលរួម

ក្នុងសិក្ខាសាលាអភិវឌ្ឍន៍បំណិន និងពិភាក្សាអំពីលទ្ធភាពបោះពុម្ពផ្សាយជាមួយដៃគូរបស់យើង នៅក្នុងទ្វីបអាស៊ី អឺរ៉ុប និងសហរដ្ឋអាមេរិក។

តើអ្នកណាមានសិទ្ធិដាក់ពាក្យសុំ ?

- ជនជាតិអាស៊ីខាងត្បូងនិងអាស៊ីអាគ្នេយ៍ ដែលមានសញ្ញាបត្របណ្ឌិត ឬបរិញ្ញាបត្រជាន់ខ្ពស់ ឬសញ្ញាបត្រដែលមានតម្លៃស្មើ ដែលកំពុងឬនឹងបម្រើការងារក្នុងវិស័យសិក្សានៅតំបន់អាស៊ីខាងត្បូងនិងអាស៊ីអាគ្នេយ៍។
- បញ្ញវន្ត និងស្រីសិក្សាស្រាវជ្រាវឯករាជ្យ និងបញ្ញវន្តសាធារណៈ ដែលមានមូលដ្ឋាននៅក្នុងប្រទេសដែលមានប្រាក់ចំណូលទាប និងប្រាក់ចំណូលមធ្យមកម្រិតទាប ព្រមទាំងអ្នកមកពីនិងកំពុងរស់នៅក្នុងតំបន់ក្រោយពេលជម្លោះ ឬតំបន់ដែលជម្លោះកំពុងបន្ត។
- ការបកប្រែ ការអភិវឌ្ឍកម្មវិធីសិក្សា និងគម្រោងសៀវភៅសិក្សាគោលដែលសម្របសម្រួលការផ្សព្វផ្សាយនិងអនុវត្តលទ្ធផលសិក្សាស្រាវជ្រាវ។
- សមាជិកភាពសមាគមសម្រាប់ការសិក្សាអាស៊ី ពុំមែនជាលក្ខខណ្ឌតម្រូវនោះឡើយ។

ទិដ្ឋភាពទូទៅនៃកម្មវិធី

កម្មវិធីមូលនិធិស្រាវជ្រាវ CHSS លើកទឹកចិត្តឲ្យបង្កើតគម្រោងស្រាវជ្រាវដែលមានលក្ខណៈបុគ្គលនិងក្រុម (ដូចជាគម្រោងដែលប្រមូលផ្តុំបញ្ញវន្តជាន់ខ្ពស់និងវ័យក្មេង) ដែលនឹងសិក្សាស្រាវជ្រាវ ទៅលើប្រធានបទនានា ដូចជា ១) លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ ២) សិទ្ធិមនុស្ស ៣) យេនឌ័រ និង ៤) បរិស្ថាន។ មូលបទទាំងនេះ អាចនឹងត្រូវសិក្សាស្រាវជ្រាវតែឯង ឬដោយរួមផ្សំជាមួយមូលបទណាមួយទៀត ឬតាមរបៀបណាមួយដែលឆ្លងកាត់វិស័យមនុស្សសាស្ត្រនិងវិទ្យាសាស្ត្រសង្គម។ អាទិភាពនឹងត្រូវផ្តល់ជូនអ្នកដាក់ពាក្យសុំ ដែលមិនធ្លាប់ទទួលបានមូលនិធិស្រាវជ្រាវកាលពីអតីតកាល និង/ឬ អ្នកដែលបម្រើការងារនៅក្នុងស្ថាប័នដែលខ្វះខាតធនធាន។

កម្មវិធីនេះ ក៏នឹងស្វាគមសំណើគំនិតផ្តួចផ្តើមពិសេស ដែលផ្តោតលើ ការកត់ត្រា ការអភិរក្ស និងការផ្សព្វផ្សាយភាសាដែលកំពុងរងគ្រោះថ្នាក់ ប្រវត្តិសាស្ត្រផ្ទាល់មាត់ និងចំណេះដឹងបែបប្រពៃណី។

មូលនិធិ CHSS ជាទូទៅមានបរិមាណទឹកប្រាក់ ចន្លោះពី ២០០០ ដុល្លារអាមេរិក សម្រាប់ គម្រោងរយៈពេលខ្លី ទៅដល់ ១២០០០ ដុល្លារអាមេរិក សម្រាប់គម្រោងរយៈពេលវែង។

មូលនិធិស្រាវជ្រាវនេះ នឹងត្រូវផ្តល់ជូនដោយមានលក្ខខណ្ឌថា ក្នុងរយៈពេលពីរឆ្នាំនៃការបញ្ចប់ គម្រោងស្រាវជ្រាវរបស់ពួកគេ អ្នកទទួលបានមូលនិធិ នឹងធ្វើបទបង្ហាញលទ្ធផលនៃការសិក្សា ស្រាវជ្រាវរបស់ពួកគេ នៅក្នុងសន្និសីទសមាគមសម្រាប់ការសិក្សាអាស៊ីនៅក្នុងទ្វីបអាស៊ី ឬ សន្និសីទអន្តរជាតិស្រដៀងគ្នានេះ ដោយប្តឹងអំណរគុណចំពោះការផ្តល់ជូនមូលនិធិនេះ។ ការ បោះពុម្ពផ្សាយណាមួយដែលផ្អែកលើការសិក្សាស្រាវជ្រាវដែលត្រូវបានផ្តល់មូលនិធិដោយមូល និធិនេះ ក៏ត្រូវប្តឹងអំណរគុណចំពោះមូលនិធិស្រាវជ្រាវនៃគំនិតផ្តួចផ្តើមអភិវឌ្ឍវិស័យមនុស្ស សាស្ត្រនិងវិទ្យាសាស្ត្រសង្គមរបស់សមាគមសម្រាប់ការសិក្សាអាស៊ីរបស់ប្រទេសស៊ុយអែត ផង ដែរ។

អ្វីដែលមូលនិធិនេះនឹងត្រូវប្រើប្រាស់ទៅលើ

- ការសិក្សាស្រាវជ្រាវដែលចាំបាច់សម្រាប់និក្ខេបបទរបស់បញ្ញវន្តថ្នាក់ក្រោយបណ្ឌិត និង និក្ខេបបទរបស់និស្សិតថ្នាក់បណ្ឌិតនិងបរិញ្ញាបត្រជាន់ខ្ពស់ និង/ឬគម្រោងសរសេរសៀវភៅ ឬសម្រាប់ការកែសម្រួលអត្ថបទ និងអត្ថបទទស្សនាវដ្តីស្រាវជ្រាវ នៅក្នុងវិស័យមនុស្ស សាស្ត្រនិងវិទ្យាសាស្ត្រសង្គម។
- សិក្ខាសាលាគុរុកោសល្យនិងសិក្ខាសាលាសិក្សាតូចៗ។
- ការបកប្រែ ការអភិវឌ្ឍកម្មវិធីសិក្សា និងគម្រោងសរសេរសៀវភៅសិក្សា។
- ភាពយន្តឯកសារនិងគម្រោងសិល្បៈរូបភាព។

អ្វីដែលមូលនិធិនឹងមិនត្រូវប្រើប្រាស់ទៅលើ

- ការចំណាយលើការធ្វើដំណើរនិងការស្នាក់នៅដើម្បីចូលរួមសន្និសីទវិជ្ជាជីវៈ។
- មូលនិធិនេះមិនអាចយកទៅប្រើប្រាស់រួមជាមួយមូលនិធិស្រាវជ្រាវដទៃណាមួយទៀត នោះឡើយ។
- ថ្លៃចំណាយលើការធ្វើដំណើរសម្រាប់កន្លែងអង្គុយថ្នាក់អាជីវកម្ម ឬថ្នាក់លេខមួយ ដើម្បី ធ្វើការសិក្សាស្រាវជ្រាវ។

- មូលនិធិសិក្សាស្រាវជ្រាវ CHSS មិនអាចយកទៅប្រើប្រាស់ដើម្បីសងប្រាក់កម្ចីរបស់និស្សិត ឬដើម្បីបង់ថ្លៃសិក្សានោះឡើយ។

របៀបដាក់ពាក្យសុំ

ពាក្យសុំទាំងអស់ត្រូវប្រគល់តាមរយៈគេហទំព័រផលិតផលសម្រាប់ដាក់ពាក្យសុំរបស់សមាគមសម្រាប់ការសិក្សាអាស៊ីនៅត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២។ ពាក្យសុំរបស់អ្នកគួររួមបញ្ចូល៖

- **លិខិតអម** ដែលរៀបរាប់អំពី៖ ១) របៀបប្រើប្រាស់មូលនិធិស្រាវជ្រាវ ២) របៀបដែលមូលនិធិស្រាវជ្រាវរួមចំណែកដល់ការអភិវឌ្ឍវិជ្ជាជីវៈនិងអាជីពក្នុងវិស័យសិក្សារបស់អ្នកដាក់ពាក្យសុំ ៣) របៀបដែលមូលនិធិស្រាវជ្រាវ រួមចំណែកដល់វិស័យសិក្សាអំពីតំបន់អាស៊ីខាងត្បូងឬអាស៊ីអាគ្នេយ៍។
- **ប្រវត្តិរូបលម្អិត** ព្រមទាំងប្រវត្តិរូបសង្ខេបរបស់សមាជិកក្រុមឬសហអ្នកអង្កេត(ប្រសិនបើមាន)។
- **សំណើគម្រោងស្រាវជ្រាវដែលមានប្រវែងពី ៨០០ ទៅ ១០០០ពាក្យ។**
- **ផែនការថវិកា** ដែលរៀបរាប់លម្អិតអំពីការចំណាយទៅលើគម្រោងដែលត្រូវបានរំពឹងទុក។
- **គំរូស្នាដៃសរសេររបស់អ្នកដាក់ពាក្យសុំ។** (ពុំមានកំណត់ប្រវែងអប្បបរមានោះទេ តែប្រវែងដែលប្រសើរបំផុត មានចន្លោះពី ២០០០ពាក្យ ទៅ ២៥០០ពាក្យ)
- **លិខិតឧទ្ទេសនាមចំនួនពីរច្បាប់**ដែលត្រូវសរសេរដោយអ្នកឧទ្ទេសនាមដែលយល់ដឹងអំពីវិស័យស្រាវជ្រាវរបស់អ្នកដាក់ពាក្យសុំ។ អាទិភាពនឹងត្រូវផ្តល់ជូនអ្នកដាក់ពាក្យសុំ ដែលមិនធ្លាប់ទទួលបានមូលនិធិស្រាវជ្រាវកាលពីអតីតកាល និង/ឬ អ្នកដែលបម្រើការងារនៅក្នុងស្ថាប័នដែលខ្វះខាតធនធាន។ អ្នកដាក់ពាក្យសុំនីមួយៗ ត្រូវស្នើសុំដាក់លិខិតឧទ្ទេសនាម តាមគេហទំព័រផលិតផលអនឡាញ នៅត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២។ សូមទាក់ទងអ្នកគ្រប់គ្រងមូលនិធិស្រាវជ្រាវ តាមរយៈអ៊ីម៉ែល grants@asianstudies.org ប្រសិនបើជួបប្រទះការលំបាកណាមួយពាក់ព័ន្ធនឹងដំណាក់កាលនេះ។

អ្នកដាក់ពាក្យសុំ និងត្រូវផ្តល់ដំណឹងអំពីការសម្រេចចិត្តលើការផ្តល់មូលនិធិនៅក្នុងខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០២២។

សំណួរដែលត្រូវបានសួរជាញឹកញាប់

តើខ្ញុំគួរស្នើសុំមូលនិធិក្នុងចំនួនទឹកប្រាក់ប៉ុន្មាន ?

ជាទូទៅ វាអាស្រ័យទៅលើរយៈពេលនៃគម្រោងរបស់អ្នក ដោយមានចំនួនទឹកប្រាក់ប្រហែល ១០០០ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយខែ។ ជាឧទាហរណ៍ គម្រោងដែលមានរយៈពេល ១ខែ ទៅ២ ខែ គួរស្នើសុំ ១០០០ដុល្លារ ទៅ ២០០០ដុល្លារ គម្រោងដែលមានរយៈពេល៣ខែ ទៅ ៦ខែ គួរស្នើសុំ ៣០០០ដុល្លារ ទៅ ៦០០០ដុល្លារ ។ល។ ជាទូទៅ មូលនិធិស្រាវជ្រាវ CHSS មានទំហំ ទឹកប្រាក់ ចន្លោះពី ២០០០ដុល្លារ ទៅ ១២០០០ដុល្លារ។

តើខ្ញុំចាំបាច់ក្លាយជាសមាជិករបស់សមាគមសម្រាប់ការសិក្សាអាស៊ី ដើម្បីដាក់ពាក្យសុំមូលនិធិ ដែរឬទេ ?

ទេ ដើម្បីដាក់ពាក្យសុំ អ្នកចាំបាច់ជាសមាជិកសមាគមសម្រាប់ការសិក្សាអាស៊ីនោះឡើយ។ ក៏ប៉ុន្តែ សមាជិកសមាគមសម្រាប់ការសិក្សាអាស៊ី ក៏ត្រូវបានស្វាគមន៍ឲ្យដាក់ពាក្យសុំផងដែរ។

តើមូលនិធិនេះត្រូវប្រើប្រាស់សម្រាប់អ្វីខ្លះ ?

- ការស្រាវជ្រាវនៅនឹងទីតាំងផ្ទាល់ និងការស្រាវជ្រាវឯកសារក្នុងបណ្ណាល័យ ដែលមានសារៈសំខាន់សម្រាប់និក្ខេបបទរបស់បញ្ញវន្តថ្នាក់ក្រោយបណ្ឌិត និងនិក្ខេបបទរបស់និស្សិតថ្នាក់បណ្ឌិតនិងបរិញ្ញាបត្រជាន់ខ្ពស់ និង/ឬ គម្រោងសរសេរសៀវភៅ ឬការកែសម្រួលអត្ថបទ និងអត្ថបទស្សនាវដ្តីស្រាវជ្រាវ ក្នុងវិស័យមនុស្សសាស្ត្រនិងវិទ្យាសាស្ត្រសង្គម។
- សិក្ខាសាលាគរុកោសល្យ សិក្ខាសាលាអភិវឌ្ឍន៍បំណិន និងសិក្ខាសាលាសិក្សាតូចៗ។
- ការបកប្រែ ការអភិវឌ្ឍវិធីសិក្សា និងគម្រោងសៀវភៅសិក្សាគោលដែលសម្របសម្រួលដល់ការផ្សព្វផ្សាយនិងអនុវត្តលទ្ធផលសិក្សាស្រាវជ្រាវ។
- ភាពយន្តឯកសារ និងគម្រោងសិល្បៈរូបភាព។

តើមូលនិធិនេះមិនត្រូវប្រើប្រាស់សម្រាប់អ្វីខ្លះ ?

- ការចំណាយលើការធ្វើដំណើរនិងការស្នាក់នៅ និងអាហារ ដើម្បីចូលរួមសន្និសីទវិជ្ជាជីវៈ។
- មូលនិធិនឹងមិនអាចប្រើប្រាស់នោះឡើយ ប្រសិនបើនៅពេលទន្ទឹមគ្នានោះ អ្នកទទួលបានមូលនិធិ គឺជាអ្នកទទួលបានមូលនិធិស្រាវជ្រាវមួយផ្សេងទៀត។
- ការធ្វើដំណើរតាមនាវា រថភ្លើង យន្តហោះ ដោយប្រើប្រាស់កៅអីថ្នាក់អាជីវកម្ម ឬថ្នាក់ទីមួយ ដើម្បីធ្វើការសិក្សាស្រាវជ្រាវ។
- មូលនិធិសិក្សាស្រាវជ្រាវ CHSS មិនអាចយកទៅប្រើប្រាស់ដើម្បីសងប្រាក់កម្ចីរបស់និស្សិតសម្រាប់ការសិក្សានៅសាកលវិទ្យាល័យ ឬដើម្បីបង់ថ្លៃសិក្សានោះឡើយ។

តើប្រាក់ឧបត្ថម្ភត្រូវបានអនុញ្ញាតនៅក្រោមមូលនិធិជំនួយនេះដែរឬទេ ?

ទេ។ ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ ប្រាក់ខែ និងថ្លៃធ្វើការតាមម៉ោង មិនមែនជាថ្លៃចំណាយដែលអាចអនុញ្ញាតផ្តល់ជូនក្រោមមូលនិធិជំនួយនេះទេ។

តើការសម្រេចចិត្តលើការផ្តល់មូលនិធិ នឹងត្រូវធ្វើឡើងនៅពេលណា? តើខ្ញុំនឹងទទួលបានការជូនដំណឹងថាតើខ្ញុំនឹងទទួលបានមូលនិធិនៅពេលណា?

ការសម្រេចចិត្តលើការផ្តល់មូលនិធិ នឹងត្រូវធ្វើឡើងនៅថ្ងៃទី៣០ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២២។ អ្នកដាក់ពាក្យសុំនឹងទទួលបានការជូនដំណឹងក្នុងរយៈពេលពីរបីសប្តាហ៍ ក្រោយកាលបរិច្ឆេទនេះ ប្រសិនបើពួកគេនឹងទទួលបានមូលនិធិ។

តើមូលនិធិនឹងត្រូវផ្តល់ជូនយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំពោះមូលនិធិស្រាវជ្រាវបុគ្គល សមាគមសម្រាប់ការសិក្សាអាស៊ី នឹងរក្សាទុក ២០% នៃមូលនិធិទាំងមូល ដែលនឹងត្រូវផ្តល់ជូននៅពេលប្រគល់របាយការណ៍បញ្ចប់ការស្រាវជ្រាវនិងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ខ្ញុំជាជនជាតិអាស៊ីខាងត្បូង/អាស៊ីអាគ្នេយ៍ ប៉ុន្តែបច្ចុប្បន្ននេះ ខ្ញុំរស់នៅក្រៅតំបន់អាស៊ីខាងត្បូង/អាស៊ីអាគ្នេយ៍។ តើខ្ញុំមានសិទ្ធិដាក់ពាក្យសុំដែរឬទេ ?

អ្នកមានសិទ្ធិដាក់ពាក្យសុំ។ ប្រសិនបើបច្ចុប្បន្ន អ្នកស្ថិតនៅក្នុងស្ថាប័នដែលមានធនធានល្អ សូមបញ្ជាក់ថា គម្រោងដែលមានលក្ខណៈសហការត្រូវបានជំរុញលើកទឹកចិត្ត ជាពិសេស គម្រោងនានាដែលភ្ជាប់ទំនាក់ទំនងជាដៃគូរវាងបញ្ញវន្តមកពីស្ថាប័នដែលខ្វះខាតធនធាន ជាមួយសហការីមកពីស្ថាប័នដែលអាចផ្តល់ធនធានច្រើនជាងនិងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ ដើម្បីគាំទ្រ កិច្ចការរបស់ពួកគេ។ គម្រោងដែលមានលក្ខណៈសហការ គួរមានដៃគូយ៉ាងហោចណាស់មួយ រូបដែលមានមូលដ្ឋាននៅក្នុងតំបន់គោលដៅណាមួយក្នុងចំណោមតំបន់ដូចខាងក្រោម (ប្រទេសកម្ពុជា សាធារណរដ្ឋប្រជាធិបតេយ្យឡាវ មីយ៉ាន់ម៉ា ទីម័រឡេស្ត ឥណ្ឌូនេស៊ី ហ្វីលីពីន ថៃ វៀតណាម អាហ្សហ្គានីស្ថាន បង់ក្លាដែស ប៊ូតាន ប៉ាគីស្ថាន នេប៉ាល់ ស្រីលង្កា ឬឥណ្ឌា)។

តើប្រទេសណាខ្លះដែលមានសិទ្ធិចូលរួម?

សមាគមសម្រាប់ការសិក្សាអាស៊ី សូមស្វាគមន៍ការដាក់ពាក្យសុំពីប្រទេសអាស៊ីអាគ្នេយ៍ ដែល មានប្រាក់ចំណូលទាបនិងប្រាក់ចំណូលមធ្យមកម្រិតទាប (ឧទាហរណ៍៖ កម្ពុជា សាធារណរដ្ឋ ប្រជាធិបតេយ្យឡាវ មីយ៉ាន់ម៉ា ទីម័រឡេស្ត ឥណ្ឌូនេស៊ី ហ្វីលីពីន ថៃ និងវៀតណាម) ព្រមទាំង ប្រទេសដែលមានឧត្តមភាពសេដ្ឋកិច្ចទាបនិងតំបន់នានានៅអាស៊ីខាងត្បូង (ឧទាហរណ៍៖ អាហ្សហ្គានីស្ថាន បង់ក្លាដែស ប៊ូតាន ប៉ាគីស្ថាន នេប៉ាល់ ស្រីលង្កា និងឥណ្ឌា)។ នៅពេលធ្វើការ វាយតម្លៃលើសំណើមកពីប្រទេសឥណ្ឌូនេស៊ី ហ្វីលីពីន ថៃ វៀតណាម និងឥណ្ឌា គណៈកម្មការ វាយតម្លៃ នឹងផ្តល់អាទិភាពជូនអ្នកដាក់ពាក្យសុំ មកពីតំបន់ និង/ឬស្ថាប័នដែលមានកង្វះខាត ផ្នែកធនធាននិងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ។ ពាក្យសុំមកពីប្រទេស ម៉ាល់ឌីវ ក៏នឹងត្រូវយកមកពិចារណា ផងដែរ។

តើ "ស្ថាប័នដែលខ្វះខាតធនធាន" មាននិយមន័យដូចម្តេច?

យើងកំណត់និយមន័យ "ស្ថាប័នដែលខ្វះខាតធនធាន" ជាសាកលវិទ្យាល័យ និងស្ថាប័ន ស្រាវជ្រាវគោលនយោបាយ ដែលជារឿយៗខ្វះខាត ធនធានហិរញ្ញវត្ថុនិងធនធានមនុស្ស ដើម្បីអភិវឌ្ឍសមត្ថភាពស្រាវជ្រាវរបស់ពួកគេក្នុងវិស័យមនុស្សសាស្ត្រនិងវិទ្យាសាស្ត្រសង្គម ឲ្យ អស់សក្តានុពលរបស់ពួកគេ។ ជាទូទៅ ស្ថាប័នទាំងនេះ មានឱកាសតិចតួចក្នុងការទទួលបាន មូលនិធិស្រាវជ្រាវសម្រាប់គ្រូឧទ្ទេស អ្នកស្រាវជ្រាវ និងនិស្សិតរបស់ពួកគេ ហើយស្ថាប័នទាំង នេះ ក៏អាចមានទីតាំងស្ថិតនៅតំបន់ជាន់ដៃនៃទីក្រុងធំៗផងដែរ។

តើនិស្សិតថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រជាន់ខ្ពស់ (MA) នាពេលបច្ចុប្បន្ន អាចដាក់ពាក្យសុំបានដែរឬទេ?

បាន។ និស្សិតថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រជាន់ខ្ពស់បច្ចុប្បន្នអាចដាក់ពាក្យសុំបាន។ ហើយនិស្សិតថ្នាក់បណ្ឌិត ក៏អាចដាក់ពាក្យសុំបានដែរ។

តើខ្ញុំមានសិទ្ធិដាក់ពាក្យសុំដែរឬទេ បើបច្ចុប្បន្ននេះ ខ្ញុំកំពុងប្រើប្រាស់ប្រាក់កម្ចីសម្រាប់និស្សិត ?

បុគ្គលណាម្នាក់ដែលបច្ចុប្បន្នកំពុងប្រើប្រាស់ប្រាក់កម្ចីសម្រាប់និស្សិត និងមានបំណងប្រើប្រាស់មូលនិធិស្រាវជ្រាវ CHSS នេះដើម្បីបង់ថ្លៃសាលា គឺនឹងមិនមានសិទ្ធិទទួលបានឡើយ។

តើខ្ញុំអាចដាក់ពាក្យសុំលើសពីមួយទៅកាន់កម្មវិធីមូលនិធិស្រាវជ្រាវ CHSS ដែរឬទេ ?

បាន ប៉ុន្តែ មូលនិធិនឹងត្រូវផ្តល់ជូនគម្រោងស្រាវជ្រាវតែមួយប៉ុណ្ណោះសម្រាប់អ្នកដាក់ពាក្យសុំម្នាក់។

តើគេត្រូវការលិខិតប៉ុន្មានច្បាប់ពីអ្នកឧទ្ទេសនាម សម្រាប់គម្រោងជាក្រុមឬគម្រោងដែលមានសហអ្នកអង្កេត ?

សម្រាប់ពាក្យស្នើសុំមួយ គេត្រូវការលិខិតពីអ្នកឧទ្ទេសនាមត្រឹមតែពីរច្បាប់ប៉ុណ្ណោះ។ ដូចគម្រោងបុគ្គលផងដែរ ក្នុងករណីគម្រោងជាក្រុមឬគម្រោងដែលមានសហអ្នកអង្កេត អ្នកឧទ្ទេសនាម គួរតែមានសមត្ថភាពអាចផ្តល់មតិយោបល់អំពីវិស័យសិក្សាដែលគម្រោងស្រាវជ្រាវនឹងត្រូវអនុវត្ត។ នៅក្នុងគម្រោងដែលមានសហអ្នកអង្កេត គួរមានលិខិតរបស់អ្នកឧទ្ទេសនាមមួយច្បាប់សម្រាប់អ្នកអង្កេតមួយរូប។

តើគេត្រូវការគំរូស្នាដៃសរសេរចំនួនប៉ុន្មាន សម្រាប់គម្រោងជាក្រុម ឬគម្រោងដែលមានសហអ្នកអង្កេត ?

សូមកំហិតចំនួនពាក្យសរុបត្រឹម ២៥០០ពាក្យ សម្រាប់គំរូស្នាដៃសម្រាប់គម្រោងជាក្រុម ឬគម្រោងដែលមានសហអ្នកអង្កេត។ ក្នុងករណីគម្រោងដែលមានសហអ្នកអង្កេត ចំនួនពាក្យប្រហែល ១២៥០ពាក្យសម្រាប់មនុស្សម្នាក់ គឺសមស្រប។ គំរូសំណេរសម្រាប់គម្រោងជាក្រុម គួររួមបញ្ចូលគំរូសំណេររបស់អ្នកដឹកនាំក្រុម ប៉ុន្តែអាចរួមបញ្ចូលគំរូសំណេររបស់សមាជិកក្រុមទាំងអស់ ឬអត្ថបទដែលត្រូវបានសរសេររួមគ្នា ឬត្រូវបានពិនិត្យកែសម្រួល។

តើខ្ញុំត្រូវធ្វើការលើគម្រោងស្រាវជ្រាវរបស់ខ្ញុំអស់រយៈពេលប៉ុន្មាន ?

មូលនិធិស្រាវជ្រាវនេះ នឹងត្រូវផ្តល់ជូនដោយមានលក្ខខណ្ឌថា ក្នុងរយៈពេលពីរឆ្នាំនៃការបញ្ចប់ គម្រោងស្រាវជ្រាវរបស់ពួកគេ អ្នកទទួលបានមូលនិធិ នឹងធ្វើបទបង្ហាញលទ្ធផលនៃការសិក្សា ស្រាវជ្រាវរបស់ពួកគេ នៅក្នុងសន្និសីទសមាគមសម្រាប់ការសិក្សាអាស៊ីនៅក្នុងទ្វីបអាស៊ី ឬ សន្និសីទអន្តរជាតិស្រដៀងគ្នានេះ ដោយថ្លែងអំណរគុណចំពោះការផ្តល់ជូនមូលនិធិនេះ។ ការ បោះពុម្ពផ្សាយណាមួយដែលផ្អែកលើការសិក្សាស្រាវជ្រាវដែលត្រូវបានផ្តល់មូលនិធិដោយមូល និធិនេះ ក៏សូមថ្លែងអំណរគុណផងដែរចំពោះមូលនិធិស្រាវជ្រាវនៃគំនិតផ្តួចផ្តើមអភិវឌ្ឍវិស័យ មនុស្សសាស្ត្រនិងវិទ្យាសាស្ត្រសង្គមរបស់សមាគមសម្រាប់ការសិក្សាអាស៊ីរបស់ប្រទេស ស៊ុយអែត។

ខ្ញុំមកពីប្រទេសដែលមានសិទ្ធិទទួលបាននៅក្នុងតំបន់អាស៊ីអាគ្នេយ៍ ប៉ុន្តែខ្ញុំមានសញ្ជាតិផ្សេង ទៀត។ តើខ្ញុំមានសិទ្ធិដាក់ពាក្យសុំដែរឬទេ?

បាន អ្នកដាក់ពាក្យសុំដែលមានសញ្ជាតិពីអាចដាក់ពាក្យសុំបាន។

តើមូលនិធិជំនួយនេះមានផ្តល់ជូនសម្រាប់អ្នកស្រាវជ្រាវឯករាជ្យដែលមិនជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងស្ថាន ប័ណ្ណណាមួយដែរឬទេ?

អ្នកស្រាវជ្រាវដែលមានពាក់ព័ន្ធនឹងធនាគារខ្នាតក្រោម (think-tank) អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល ឬគ្មានទំនាក់ទំនងណាមួយនាពេលបច្ចុប្បន្ននេះ អាចដាក់ពាក្យសុំបាន។

ខ្ញុំស្ថិតនៅក្នុងតំបន់អាស៊ីអាគ្នេយ៍ ប៉ុន្តែមិនស្ថិតនៅក្នុងប្រទេសដែលបានលើកឡើងនោះទេ តើ អាចដាក់ពាក្យសុំជាមួយអ្នកស្រាវជ្រាវផ្សេងទៀតនៅក្នុងប្រទេសដែលបានលើកឡើងបានដែរ ឬទេ?

អាចប្រគល់ពាក្យសុំរួមគ្នាបានដោយយល់ច្បាស់ថា គោលបំណងមូលនិធិជំនួយនេះ គឺផ្តល់ឱកាស ដល់បញ្ញវន្តនិងស្ថាប័ណ្ណនានា ដែលពួកគេតែងតែមិនមានលទ្ធភាពទទួលបានប្រភេទជំនួយឬ ធនធានដែលមានផ្តល់ជូននៅក្នុងតំបន់ផ្សេងទៀត។ នៅក្នុងករណីនេះ សំណើសុំថវិកានឹង ចាំបាច់ត្រូវធានាថា ការផ្តល់មូលនិធិនេះគាំទ្រជាចាំបាច់ដល់អ្នកស្រាវជ្រាវ ដែលបំពេញតាម លក្ខខណ្ឌសិទ្ធិទទួលបាន។

តើមានការកំណត់អាយុសម្រាប់អ្នកដាក់ពាក្យសុំដែរឬទេ?

មិនមានកំណត់អាយុសម្រាប់អ្នកដាក់ពាក្យសុំទេ។

ប្រសិនបើខ្ញុំមិនទទួលបាននៅពេលនេះទេ តើខ្ញុំអាចដាក់ពាក្យសុំសាជាថ្មីនៅលើក្រោយទៀតបានដែរឬទេ ?

បាន អ្នកអាចដាក់ពាក្យសុំសាជាថ្មីនៅឆ្នាំក្រោយ។ ម្យ៉ាងទៀត ប្រសិនបើពាក្យសុំរបស់អ្នកមានសិទ្ធិទទួលបានមូលនិធិជំនួយ AAS ផ្សេងទៀតដែលមានផ្តល់ជូននៅពេលបច្ចុប្បន្ន យើងនឹងទាក់ទងទៅអ្នកដើម្បីអ្នកអាចដាក់សំណើសុំសាជាថ្មីសម្រាប់ឱកាសផ្សេងទៀតនេះ ដែលនឹងត្រូវបានវាយតម្លៃដោយគណៈកម្មាធិការជ្រើសរើសផ្សេងទៀត។

តើសំណើដែលតម្រូវឲ្យមានការសហការជាមួយស្ថាប័នរដ្ឋាភិបាលផ្លូវការ ដូចជាក្រសួងអប់រំ និងសារមន្ទីរជាតិជាដើម អាចទទួលយកបានដែរឬទេ

បាន ការសហការជាមួយស្ថាប័នរដ្ឋាភិបាល ឬអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលក្នុងស្រុក គឺបំពេញតាមលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យសិទ្ធិទទួលបានជាពិសេស ដោយសារតែគោលដៅមួយក្នុងចំណោមគម្រោង CHSS គឺដើម្បីកាត់បន្ថយភាពងាយរងគ្រោះនៃប្រទេសដែលមានប្រាក់ចំណូលទាបនៅក្នុងតំបន់អាស៊ីភាគខាងត្បូង និងអាស៊ីអាគ្នេយ៍ តាមរយៈការស្រាវជ្រាវពាក់ព័ន្ធនឹងគោលនយោបាយដើម្បីជំរុញឲ្យមានការកសាងសន្តិភាព កិច្ចសហការ និងការអភិវឌ្ឍ។